
AKADEMICKÁ OBEC 

Dne 15.12.2016 byla Akademickým senátem ZF svolána Akademická obec ZF. Předseda 

Akademického senátu ZF přivítal děkana ZF, všechny proděkany a tajemníka ZF. 

 

Děkan ZF: 

Děkan informoval Akademickou obec ZF o výuce na ZF, počtech studentů a 

preferencích oborů. Upozornil na nárůst stížností studentů ať už na zkoušky nebo na průběh 

státnic a zdůvodnil tak nutnost vytvoření komise, která bude oprávněnost těchto stížností řešit.  

V současné době je ukončeno studium přibližně 50 % studentům.  

 Dále děkan informoval o poklesu úspěšnosti získaných grantů i přes velký počet grantů 

podaných, další možností získání peněz jsou smlouvy s podniky, rozvoj technického parku a 

možnost zapojit se do výzkumu zpracování zemědělských odpadů, ale to je zatím v jednání ze 

strany ministerstva. 

 Rozvoj ZF – podařil s v letošním roce otevřít pivovar, mlékárna, zpracovna masa, 

budova B je před kolaudací a výhledově se bude modernizovat budova K 200 a Zemědělský 

statek. 

Řízení JU a ZF – vešel v platnost nový zákon o vysokých školách, budou probíhat nové 

akreditace (při neúspěšné akreditaci nové podání až za dva roky). Děkan připravil na začínající 

boj fakult o jednotlivé obory. Ke mzdovému předpisu se postavil děkan tak, že většina práce 

bude na fakultách a ne na rektorátu. Nakonec informoval o záměru VŠTE stát se univerzitou a 

tím zvýšit konkurenci. 

 

Proděkan Křížek: 

Informoval Akademickou obec ZF o možnosti listování na Web of Science, kdy lze vyhledávat 

informace na úrovni univerzit, fakult a dokonce na úrovni kateder. 

 akademičtí 

pracovníci 

publikace publikace na 

pracovníka 

ZF 99 420 4,2 

PřF 261 2043 7,8 

 

Přírodověděcká fakulta má oproti nám 1,8 x větší produkci publikací. 

 ČR Celosvětově vybraně vysoké 

školy 

Zemědělská věda 4 % 3 % 

Přírodní věda 59 % 48% 

 

Z celkového objemu publikací připadá na zemědělský výzkum v rámci ČR 4% a v rámci 

celosvětové jen 3 %. Celkově článků přírodních věd je 15 x více než zemědělských. Ve světě 

15 x na JU pouze 2 x. 



RIV body na pracovníka 

ZF – 65, ČZU – 68, MU – 61 – rozdíl mezi nejlepším pracovištěm a nejhorším pracovištěm 

v ČR je pouze 11 %. 

 

Úspěšnost grantů: 

NAZV – 12%, GAČR – 0%, TAČR – 8% a GAJU – 32%.  

Proděkan křížek apeloval na členy Akademické obce ZF, aby zkoušely podávat TAČR, kdy by 

úspěšnost mohla být vyšší. 

 

Proděkan Suchý: 

Proděkan Suchý informoval Akademickou obec ZF o propadu studentů, zatím jsou dobré stavy 

na magisterském stupni, ale protože je málo studentů bakalářského stupně, výhledově bude i 

málo magistrů a není možné spoléhat, že stavy doplní studenti z jiných vysokých škol.  

 

Proděkan Konvalina: 

Proděkan Konvalina informoval Akademickou obec ZF o výjezdech studentů do zahraničí. 

 

Výjezdy přes MŠ – dnes je projekt 3letý (2016-2018) a dají se mezi lety přelévat peníze. 

2016 – 10lidí – 14 měsíců 

2017 – 10 lidí – 21 měsíců 

 

CEEPUS – 2 lidé 

 

ERASMUS+ - 8 pedagogů, 6 sudentů (26 měsíců), 4 studenti na školení (15 měsíců) a 2 studenti 

k nám přijeli 

2016 – 2017 – 7 studentů na pobyt + 1 student na školení 

 

IT oddělení – stěhování do budovy B a výhledově výměna starých počítačů 

 

Výuka jazyků – oddělení vnějších vztahů, existují doplňkové kurzy pro studenty, jsou placené, 

ale ceny kurzů je příznivá. 

 

Z propagace proděkan Konvalina zmínil fakultní web a zpravodaj ZF. 



Proděkan Štěrba: 

Proděkan Štěrba informoval Akademickou obec ZF o modernizaci budov A, C, D, E, kde 

probíhá 5ti letá udržitelnost. 

Modernizace budovy B dle plánu červen 2015 – duben 2017 skončí dříve a předpokládaná 

kolaudace proběhne již v lednu 2017. 

Byl podán projekt v Operačním programu VVV na zlepšení podmínek pro výuku Zemědělské 

chemie a DSP Agroekologie (zlepšení infrastruktury, nákup přístrojů) a na výstavbu nové 

budovy na půdorysu bývalého výpočetního střediska. Žádost o dotaci na rozvoj byla podána 

v srpnu 2016 a výsledek bude znám v lednu 2017. 

 

Výhled pro rok 2019: 

- Rozvoj víceúčelového zařízení 

- Rozvoj zázemí pro praktickou výuku RV 

- Inovace a rozvoj učeben budovy J 

 

Tajemník ZF 

Tajemník ZF informoval Akademickou obec ZF o příspěvku na vzdělávací činnost RVO a 

MZFV. 

- 90 % fixně dle roku 2016 

- 10 % přerozdělováno z celku dle kvality fakulty 

Tajemník ZF předpokládá pro ZF stejný rozpočet v roce 2017, jako byl ten pro rok 2016. 

Druhá varianta je rozdělovat 20% z rozpočtu dle kvality fakulty, kdy o kvalitě rozhodne 8 

členná komise. Tato varianta by pro fakultu nebyla výhodná a dle tajemníka i nespravedlivá 

(ZF doplnila stavy studentů, zatímco PřF má 20 % propad a obě fakulty by dostali stejný objem 

peněz). 

Tajemník ZF připomněl, že rok 2017 je, co se týče tvorby rozpočtu, rok přechodový, kdy 

bychom se neměli s rozpočtem propadnout, ale jak bude vypadat rozpočet pro rok 2018, je 

zatím velká neznámá. 

Zatím nevyzkoušený systém spočívá v tom, že JU něco slíbí ministerstvu a dostane na to určený 

objem peněz – nesplníme – musíme peníze vrátit. Stejný systém bude možná fungovat i na 

úrovni fakult. 

 

DISKUSE: 

Dotaz na proděkana Konvalinu – „neplánujete udělat jednotný web ZF, jsme jediná fakulta JU, 

která ho ještě nemá?“ 

Konvalina odpověděl, že studenti si nestěžují na obsah webu, pokud jde o jednotnou vizuální 

identitu, ano, to plánujeme, pokud budou peníze. 



Suchý doplnil o informaci, že na webu ZF lze najít vše potřebné, zatímco na webu JU nejde 

najít nic.  

Konvalina slíbil, že IT oddělení zapracuje na anglické verzi webu ZF, tato práce začne hned po 

novém roce. 

Vejčík se optal proděkana Konvaliny, jak získávat informace o studentech v zahraničí a o tom, 

zda má nebo nemá uznávat zkoušky, které v zahraničí složí. 

Konvalina odpověděl, že studenti po zahraničním pobytu musí přivést minimální počet kreditů, 

přivezou seznam předmětů s klasifikací, pokud je dle sylabu předmět kompatibilní s předmětem 

vyučovaným ZF, je tento předmět uznán, pokud existuje odchylka od sylabu, tak je uznání 

předmětu plně na rozhodnutí vyučujícího. Kdyby byl jakýkoliv problém, lze se obrátit na ing. 

Fuskovou, která všechny dotazy ke konkrétnímu studentovi zodpoví. 

 

 

Zapsala: Koupilová 

 

Kontroloval: Ondr 


